

# ИНСТИТУТ ЭКОНОМИКО-СОЦИОКУЛЬТУРНЫХ ИССЛЕДОВАНИЙ

## ПРИКАЗ № 121

14.10.2019 г.

г. Северск (древн.

Яма)

Решением директора Института Восточной Европы, академика, профессора, д.и.н. Виктора Святославовича Идзьо от 12.10.2019 г. в городе Северске, Бахмутского района, Донецкой области создано Отделение экономико-этно-социальных исследований и продвижения инвестиционных проектов Института Восточной Европы, а его заведующим утверждён доктор экономических наук, с.н.с. по спец. «Социология труда и экономическая социология», Почетный член Академии экономических наук и предпринимательской деятельности России Васильев Александр Валерьевич.

Это решение фактически реализует Поручением Кабинета Министров Украины от 6.12.1991 г. за № 23724/62 и решение Академии наук Украины от 18.12.1991 г. (№226/1369-3) за подписью Вице-президента Академии наук Украины, академика АН Украины В.П.Кухаря о создании Отдела социально-экономических проблем в Донецкой области, что является выполнением Поручения Совета Министров СССР от 11.05 1987 г. за № 5460/82., предусматривающих **финансирование четырех штатных единиц с фондом заработной платы 18, 49 тыс. грн. на год.** Основанием для принятия этих решений явились результаты научно-исследовательских работ выполненных МКП «Институт экономико-социокультурных исследований» (правопреемник ДЭНМЦ Академии наук Украины иДФК), что подтверждается ходатайствами руководства Мариуполя перед Кабинетом Министров Украины от 6.12.1994г. за №23724/62 и Донецкого областного совета от 06.02.1995г. за №3-377.. На их основании было дополнительно выделено в 1995г.. финансирование академическим институтам Донецка для Мариупольского Отделения Первым вице-премьер-министром КМУ В.М.Пинзенюком. **Вице-президент НАН Украины, академик НАН Украины, д.ист.н. П.П.Толочко от имени Национальной Академии наук Украины поддержал создание Мариупольского отделения НАН Украины 7.09.1995г. (№6/895-12).** Учитывая нецелевое использование выделенных средств, начиная с 1992г. зам. директора Института экономики промышленности НАН Украины А.И. Амошей (письмо Первого заместителя Председателя Государственной финансовой инспекции Украины А.Г. Шкуропата от 27.04.2016 г. за № 03-16/383; и Акт о передачи штатов и фонда заработной платы Мариупольского сектора социально экономических проблем портово-промышленных городов ИЭПИ НАН Украины и секции учёного совета ИЭПИ НАН Украины в г.Мариуполе в Мариупольское Отделение правовых и социально экономических проблем портово-промышленных регионов НАН Украины на 1997-2001гг. за подписью зам. председателя Мариупольского горисполкома, к.т.н. П.М.Семенченко и зав. МО НАН Украины, д.э.н. А.В. Васильева), считаю возможным

## ПЕРЕДАТЬ ВСЕ ПРАВА

на получение предусмотренного бюджетного финансирования для научного обеспечения развития промышленности и гуманитарной сферы Института Восточной Европы (директор, академик, профессор, д.и.н. В.С. Идзьо ).

**Основание:** Ответ зам.председателя ЦК профсоюза П.П.Кузенный (г.Донецк, Донецкая область) от 02.01.1992 г. за № 06-6, что «в соответствии с двухсторонним актом от 23.12.1991г. лаборатория социологических исследований УкрНИИ труда передана в подведомственность Института экономики промышленности АН Украины». И письмо ИЭП НАН Украины от 23.10.2015 г. за № 127/22, подтвердившего нарушение бюджетного законодательства.

Директор, д.э.н., Почетный член АЭНПД России

А.В.Васильев

INSTITUTE FOR ECONOMIC AND SOCIOCULTURAL RESEARCH ORDER number 121 10/14/2019 Seversk (ancient Pit) By the decision of the director of the Institute of Eastern Europe, academician, professor, doctor of historical sciences. Viktor Svyatoslavovich Idzio dated 10/12/2019 in the city of Seversk, Bakhmutsky district, Donetsk region, the Department of Economic, Ethno-Social Research and Promotion of Investment Projects of the Institute of Eastern Europe:

Was created, and its head was approved by the Doctor of Economics, Senior Researcher. by spec. "Sociology of Labor and Economic Sociology", Honorary Member of the Academy of Economic Sciences and Entrepreneurship of Russia Vasiliev Alexander Valerievich.

This decision is actually implemented by the Order of the Cabinet of Ministers of Ukraine dated 6.12.1991 No. 23724/62 and the decision of the Academy of Sciences of Ukraine dated 18.12.1991 (No. 226 / 1369-3) signed by the Vice-President of the Academy of Sciences of Ukraine, Academician of the Academy of Sciences of Ukraine V.P. Kukhar on the creation of the Department of Social and Economic Problems in the Donetsk Region, which is the fulfillment of the Instruction of the Council of Ministers of the Ukrainian SSR dated May 11, 1987, No. 5460/82., Providing for the financing of four staff units with a wage fund of 18, 49 thousand UAH ... for a year. The basis for making these decisions was the results of research work carried out by the PCR "Institute for Economic and Sociocultural Research" (the successor of the DENMC of the Academy of Sciences of Ukraine and DFK), which is confirmed by the petitions of the leadership of Mariupol to the Cabinet of Ministers of Ukraine dated 6.12.1994. for No. 23724/62 and the Donetsk Regional Council dated 06.02.1995. No. 3-377 .. On their basis, it was additionally allocated in 1995 .. funding to the academic institutions of Donetsk for the Mariupol Branch by the First Vice Prime Minister of the CMU VM Pinzenyk. Vice President of the NAS of Ukraine, Academician of the NAS of Ukraine, Doctor of Historical Sciences P.P. Tolochko, on behalf of the National Academy of Sciences of Ukraine, supported the creation of the Mariupol Branch of the National Academy of Sciences of Ukraine on September 7, 1995. (No. 6 / 895-12). Considering the misuse of the allocated funds, since 1992. deputy. Director of the Institute of Industrial

Economics of the National Academy of Sciences of Ukraine A.I. Amoshey (letter of the First Deputy Chairman of the State Financial Inspection of Ukraine A.G. Shkuropat dated 04/27/2016 No. 03-16 / 383; and the Act on the transfer of the states and wages fund of the Mariupol sector of the social and economic problems of the port-industrial cities of the Institute of Epidemiology of the National Academy of Sciences of Ukraine and the section of the Academic Council of the IEPI NAS of Ukraine in Mariupol in the Mariupol Department of Legal and Socio-Economic Problems of Port-Industrial Regions of the NAS of Ukraine for 1997-2001 signed by the Deputy Chairman of the Mariupol City Executive Committee, Ph.D. P.M. Semenchenko and Head of the MO NAS of Ukraine, Doctor of Economics A.V. Vasiliev), I think it is possible TRANSFER ALL RIGHTS to receive the stipulated budgetary funding for scientific support of the development of industry and the humanitarian sphere to the Institute of Eastern Europe (director, academician, professor, doctor of historical sciences V.S.Idzio). Reason: The answer of the deputy chairman of the Central Committee of the trade union P.P. Kuzenny (Donetsk, Donetsk region) dated 02.01.1992 for No. 06-6, that "in accordance with the bilateral act of 23.12.1991. the laboratory of sociological research at the UkrNII Labor was transferred to the jurisdiction of the Institute of Industrial Economics of the Academy of Sciences of Ukraine. And the letter of the IEP NAS of Ukraine dated October 23, 2015 No. 127/22, which confirmed the violation of budgetary legislation. Director, Doctor of Economics, Honorary Member of AENPD of Russia A.V. Vasiliev